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Město Ždírec nad Doubravou 

 

 
 

          Zápis z 15. zasedání Zastupitelstva města Ždírec nad Doubravou 

   konaného dne 6. února 2025 v zasedací síni městského úřadu 
 

 

Přítomni: 13  členů zastupitelstva dle listiny přítomných 

  15  hostů - občané města a osoby z projekčních firem 
 

 

Zápis o hlasování: x pro – x proti – x zdržel se hlasování 

1) Zahájení zasedání – určení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu a návrhové komise 

Zasedání zahájil v 18:00 hod. starosta města Ing. Bohumír Nikl a celému zasedání předsedal. V krátkém 

úvodu starosta všechny přítomné přivítal a konstatoval, že zasedání zastupitelstva bylo svoláno v souladu se 

zákonem o obcích a jednacím řádem zastupitelstva města. Při zahájení bylo přítomno 13 zastupitelů, 

zastupitelstvo je usnášeníschopné. Ze zasedání se omluvil p. Václav Pátek a Ing. Michal Zvolánek. 

Starosta navrhl zapisovatelem zasedání místostarostu Ing. Františka Němce, návrhovou komisi ve složení: 

Ing. Jiří Pavlíček, Ing. Tomáš Kasal, Martin Štěpánek.  

Dále navrhl ověřovatele zápisu: Naděžda Turnhöferová, Ondřej Málek. 

K navržené návrhové komisi ani k návrhu ověřovatelů nebyly vzneseny žádné připomínky, starosta proto 

vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 1/15/25. 

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0 

2) Uzavření zápisu ze 14. zasedání zastupitelstva města 

Starosta informoval, že neobdržel připomínky k zápisu ze 14. zasedání a dotázal se, zda má někdo z členů 

zastupitelstva připomínky k zápisu ze 14. zasedání zastupitelstva. 

K zápisu nebyly připomínky, proto nechal starosta hlasovat o usnesení, kterým je uzavřen zápis 

ze 14. zasedání zastupitelstva města – usnesení číslo 2/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0   

3) Návrh programu zasedání 

Starosta předložil návrh programu zasedání schválený radou města na 52. schůzi dne 29. 1. 2025, který byl 

dopředu všem zastupitelům odeslán s podkladovými materiály. Starosta informoval zastupitele o odložení 

bodu programu, který se týkal prodeje pozemku v ulici V Údolí. Prodej pozemku bude po upřesnění všech 

náležitostí  projednán na příštím zasedání zastupitelstva města.  

Protože nebyly podány žádné další návrhy na doplnění či změnu programu, starosta vyzval přítomné 

k hlasování o návrhu programu zasedání  - usnesení číslo 3/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0  

4) Projekt místní komunikace U Pikulky 

Starosta předal slovo Ing. Jiřímu Markovi z firmy DMC Havlíčkův Brod, který představil zastupitelům návrh 

projektu pro výstavbu místní komunikace v ulici U Pikulky a její napojení na křižovatku u benzinové pumpy.  

Od kruhového objezdu ve směru na Nové Ransko je navržena úprava jízdních pruhů. Aktuálně je levý pruh 

pro jízdu rovně a v pravém pruhu odbočení vpravo. Nově je navržen levý pruh pro odbočení vlevo a pravý 

pruh pro jízdu rovně a odbočení vpravo. Stejné uspořádání pruhů bude před touto křižovatkou ve směru od 

Nového Ranska. Z křižovatky bude připojena ulice U Pikulky, která bude propojena až k ulici V Údolí. Přes 

novou křižovatku bude moci vyjíždět k zásahům jednotka požární ochrany JPO II Ždírec nad Doubravou. 

Pan Ing. Marek ještě prověří, zda by bylo možné umístit zastavovací semafory pro situace výjezdu vozidel 

hasičů k zásahům. 
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Ing. Marek také seznámil zastupitele s návrhem přechodu pro chodce a navazujícího chodníku u kruhového 

objezdu. Přechod umožní chodcům bezpečněji překonat silnici I/34, která je mezi supermarkety ve Ždírci nad 

Doubravou. 

Po ukončení diskuse, starosta vyzval přítomné k hlasování - usnesení číslo 4/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0  

5) Studie zástavby lokality U Pikulky 

Starosta následně předal slovo paní Ing. arch. Kateřině Jonášové z firmy J stav eco, s.r.o., která představila 

zastupitelům návrh studie výstavby bytových domů v ulici U Pikulky. V lokalitě nově budované ulice 

U Pikulky je v Územním plánu oblast pro výstavbu bytových domů. Firma J stav eco by zde ve spolupráci 

s městem ráda vybudovala postupně 3 bytové domy. Ing. Jonášová seznámila zastupitele s parametry 

bytových domů a jejich uspořádáním vzhledem k umístění v dané lokalitě a např. orientací vůči silnici I/34 a 

hluku ze silnice. Výstavba bytových domů se snaží respektovat také původní výstavbu v okolí, proto je jeden 

z domů o patro nižší. Vzniknou tedy 2 čtyřpatrové domy a jeden třípatrový. Studie také počítá s dostatkem 

parkovacích míst v této lokalitě včetně nabíjecích stání. 

Po krátké diskusi, starosta vyzval přítomné k hlasování - usnesení číslo 5/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0  

6) Zpráva o činnosti rady města v období od  10. 12. 2024 do 6. 2. 2025 

Místostarosta seznámil přítomné s činností rady města v období od 14. zasedání do 15. zasedání 

zastupitelstva města. Rada města se v uvedeném období sešla na třech schůzích, ze kterých jsou všem 

zastupitelům zasílány zápisy. Zápisy jsou také zveřejňovány na webových stránkách města.  

Pan Kasal požádal o vysvětlení cen za ukládání odpadů na skládku. Místostarosta doplnil, že aktuálně je u 

firmy AVE CZ Odpadové hospodářství s.r.o. cena uložení na skládku tvořena dvěma položkami:  

1) cena za odstranění odpadu na skládku ve výši 1040 Kč vč. DPH/t.  

2) poplatek za uložení na skládku ve výši 500 Kč/t před vyčerpáním třídící slevy (v r. 2025 je to 

160 kg/občana), po vyčerpání třídící slevy je to 1 500 Kč/t. 

K tomu je třeba připočítat cenu za provedení svozu odpadu, která je řešena měsíčním paušálem ve výši 

83 890 Kč. Pan Martinec připomněl otázku termínu vyčerpání třídící slevy v minulém roce. V roce 2024 byla 

skládkovací sleva vyčerpána v polovině prosince. 

K bodu programu nebyly další dotazy, proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo  

6/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0  

7) Informace o stavu účtů a plnění rozpočtu města k 31. 12. 2024 a k 6. 2. 2025 

Starosta seznámil přítomné se stavem účtů města k 31. 12. 2024 a celkovým stavem účtů k 6. 2. 2025. 

Ke konci roku 2024 zbýval k doplacení úvěr u České spořitelny ve výši 5 mil. Kč. 

Stav financí na všech účtech dohromady k 6. 2. 2025 je 25 032 966 Kč. Jsou připravené mimo jiné na 

investiční akce naplánované v roce 2025.  

Daňové příjmy na začátku roku jsou bez větších výkyvů proti očekávaným příjmům. 

K bodu programu nebyly dotazy a starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 7/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0  

8) Rozpočet 2024 k 31. 12. 2024 

Starosta informoval zastupitele o výsledku rozpočtu města v roce 2024. Celkové příjmy rozpočtu města po 

konsolidaci byly 108 652 tis. Kč, tedy o 5,7% více oproti plánovaným příjmům. Celkové výdaje pak 

87 281 tis. Kč, tedy 83,3 %  plánovaných výdajů. Dotace přijaté v roce 2024 jsou 11 223 tis. Kč. 

K bodu jednání nebyly vzneseny dotazy, a proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 8/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0  
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9) Územní plán – změna č. 8 

Starosta předal slovo panu Špinarovi, který seznámil přítomné s jednotlivými body, které se týkají změny č. 8 

územního plánu. V požadavcích byly zadány 4 návrhy na změnu územního plánu. Schváleny dotčenými 

orgány byly pouze dvě změny vyznačené v mapě územního plánu jako plocha Z.125 a P.17.  

K bodu jednání nebyly vzneseny dotazy, a proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení 

číslo 7/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0  

10) Stanovení výše odměn neuvolněným členům zastupitelstva města a stanovení peněžitých plnění 

poskytovaných fyzickým osobám, které nejsou členy zastupitelstva města, za výkon funkce členů 

výborů a komisí od 1. 3. 2025 

Starosta seznámil zastupitele s návrhem nové výše odměn neuvolněným členům zastupitelstva města a 

stanovení peněžitých plnění poskytovaných fyzickým osobám, které nejsou členy zastupitelstva města, za 

výkon funkce členů výborů a komisí od 1. 3. 2025. Úprava vychází z nových zákonných úprav v této době 

platných. Výši odměn projednala rada města i finanční výbor a navrhly usnesení ke schválení v navržené 

podobě. Odměna pro zastupitele zůstává v nižší úrovni oproti maximu možné odměny a  také zohledňuje 

zodpovědnost zastupitelů za jejich rozhodnutí. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky, proto starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 10/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0 

11)  Žádosti o dotace podané na přelomu 2024/2025  

Starosta seznámil zastupitele s přehledem získaných dotací v roce 2024 a plánem žádostí o dotace 

připravených na rok 2025. Ke konci roku 2024 jsme získali příslib dotací v celkové výši téměř 30 mil. Kč. 

Jsou to jednak dotace na odpady od SFŽP. Dotace na elektromobil od IROP, dotace od Fondu Vysočiny  na 

údržbu stromů a na investice v sociálních službách. Významná bude dotace od SFDI na výstavbu cyklostezky 

od hřbitova do Údav a také dotace z Modernizačního fondu na výměnu svítidel. Podané jsou také žádosti o 

dotace z Fondu podpory investic na infrastrukturu pro výstavbu rodinných domů na Benátkách a na 

Kohoutově, z Fondu Vysočiny na podporu TIC  a na opravu kanalizace na Kohoutově. Od VAK Havlíčkův 

Brod obdržíme 160 tis. Kč z rozvojového fondu za výstavbu vodovodu pro 16 RD.  

V roce 2025 připravujeme žádosti o dotace na následující: z Fondu Vysočiny to budou programy Odpady 

2025, Akceschopnost JPO 2025, Infrastruktura cestovního ruchu 2025, Cyklodoprava 2025 a Pečovatelská 

služba. Akceschopnost JPO II bude také od Ministerstva vnitra. Požádáme také o dotaci na přístavbu kina od 

MMR IROP. O další dotace budeme průběžně dál žádat, jakmile budou vypsány. Celková výše dotací by 

měla dosáhnout téměř 40 mil. Kč. 

K bodu programu nebyly vzneseny připomínky, starosta tedy vyzval přítomné zastupitele k hlasování - 

usnesení číslo 11/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0  

12)  Investiční akce a opravy majetku v roce 2025 

Starosta seznámil zastupitele s plánem investičních akcí v roce 2025 a s přípravou jejich realizace. 

Informoval o průběhu realizace přestavby sprch v budově kabin na fotbalovém stadionu. Informoval také o 

přípravě úsekového měření rychlosti v Kohoutově.  

Paní Půžová se dotázala také na úsekové měření rychlosti v Novém Ransku. Starosta informoval, že v roce 

2025 se realizovat určitě nebude, uvažujeme o tom ale v dalších letech. 

Po krátké diskusi starosta vyzval přítomné zastupitele k hlasování - usnesení číslo 12/15/25.  

Přítomno hlasování: 13      Hlasování: 13 - 0 - 0 

13) Diskuze 

Starosta následně zahájil diskusi.  Informoval o valných hromadách jednotlivých sborů dobrovolných hasičů 

ve Ždírci nad Doubravou a místních částech.  

Místostarosta seznámil s výtěžkem Tříkrálové sbírky ve Ždírci nad Doubravou a místních částech ve výši 

133 231 Kč.  Dále informoval o dopisu od ministra životního prostředí pana Hladíka, který zaslal informační 

dopis k připravovanému zálohování nápojových PET lahví a plechovek.. Zastupitelé ho obdrželi 
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k prostudování v podkladech k programu zastupitelstva města. Pan Robert Málek informace a cíle v dopisu 

rozporoval. 

Pan Kasal se dotázal na rozsvícení světel VO v ulici Chrudimská. Světla se však rozsvěcují dle časového 

harmonogramu. Ověřeno je to dle záznamu na kamerách. 

Pan Kovačka navrhl případné cvičení hasičů na domě v Horním Studenci č.e. 2, který je určený k demolici.   

Pan Marek se dotázal na plán uzavírky silnice I/37 v roce 2025. Jednání o této uzavírce proběhne 17. 2. 2025 

na Městském úřadu Ždírec nad Doubravou.  

Starosta ještě pozval přítomné na kulturní a společenské akce konané v následujících dnech. 

14) Závěr 

Plánovaný termín 16. zasedání zastupitelstva je ve čtvrtek 10. dubna 2025, začátek v 18:00 hod. 

Starosta na závěr poděkoval přítomným členům zastupitelstva i hostům za účast a ve 20:15 hodin zasedání 

zastupitelstva ukončil.  

 

 

     Naděžda Turnhöferová, ověřovatel, v. r.     Ondřej Málek, ověřovatel, v. r.  

 

 

 

 

Ing. Bohumír Nikl, starosta, v. r.          
 


